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Onderwerp: Evaluatie Van Domino naar Stratego 
 

In het kader van de informatievoorziening treft u hierbij de betreffende stukken aan. 
 
Aanleiding 
De commissie ZCW is, na de ondertekening van de Intentieverklaring Van Domino naar 
Stratego (26 mei 2004), daarover geïnformeerd. Tijdens de bespreking in de commissie is 
toegezegd dat het hele traject Van Domino naar Stratego vóór het einde van de zittingsperiode 
geëvalueerd zou worden. 
In bijgevoegde notitie treft u deze evaluatie aan. 
 
Achtergrond/eerdere besluiten 
Op 22 november 2002 vond in Utrecht een expertmeeting plaats, de Domino?Conferentie, 
over de problematiek van de grote veranderingen in leerlingstromen in het voortgezet 
onderwijs in Utrecht 
Op verzoek van de aanwezigen heeft de provincie de regierol op zich genomen om te komen 
tot afspraken waardoor het ontstaan van zwarte scholen in de stad en een "witte vlucht" naar 
de regiogemeenten een halt kan worden toegeroepen. 
Op 5 februari 2003 is het proces van start gegaan met een bijeenkomst in Paushuize voor alle 
gemeenten en schoolbesturen in de betrokken regio (De Bilt, Houten, Maarssen, Nieuwegein, 
Utrecht, Woerden en Zeist). 
De eerste fase werd besloten met het tekenen van de Intentieverklaring. In de tweede fase, die 
liep van september 2004 tot en met 7 december 2006 is verder gewerkt per subregio om tot 
convenanten te komen. 
 
Belangrijkste resultaten zijn: 
Vanaf het begin was het duidelijk dat gemeenten en schoolbesturen uit stad en regio 
segregatie in het (voortgezet) onderwijs als een actueel en ernstig maatschappelijk probleem 
ervaren en dat ze bereid waren samen daar iets aan te doen. De provincie is gevraagd dit 
proces te faciliteren. 
Gemeenten en schoolbesturen in stad en regio kwamen onder regie van de provincie met 
elkaar in gesprek hierover. Gezamenlijk werd gezocht naar mogelijke oplossingen. 
Op 7 december 2006 zijn de convenanten getekend 
 
Het kostte twee en een half jaar om te komen van de Intentieverklaring tot het ondertekenen 
van twee convenanten. Het feit dat het zolang heeft geduurd bevestigt weer dat het tegengaan 
van segregatie niet eenvoudig is. 
Het proces als zodanig heeft tot groot bewustzijn van de problematiek geleid en tot 
gestructureerde gezamenlijke besprekingen om acceptabele oplossingen te vinden. Daartoe 
maken gemeenten met hun schoolbesturen afspraken over maximale schoolgrootte en zeggen 



schoolbesturen toe dat zij afzien van aanvragen voor uitbreiding anders dan vanwege groei 
van de basisgeneratie in het eigen voedingsgebied. 
Getuige de Intentieverklaring van 26 mei 2004 kon men zich daarin vinden. 
Het bleek niet eenvoudig de goede bedoelingen om te zetten in concrete maatregelen getuige 
het verloop van het proces in de verschillende subregio’s. Steeds bleken er nieuwe punten van 
discussie op te duiken. Elke zinsnede kon tot een nieuwe discussie leiden. 
Het blijkt moeizaam afspraken te maken die betrekking hebben op het beperken van het 
leerlingenaantal. Met toename van het aantal leerlingen neemt immers de financiering vanuit 
het rijk toe. Er is teveel vrijblijvendheid in het onderwijs en de wetgever belijdt veelal slechts 
met de mond segregatie te willen tegengaan.  
 

Vervolgprocedure/voortgang 
Bijgaande notitie Evaluatie Van Domino naar Stratego wordt u ter informatie aangeboden. 
 

Gedeputeerde Staten van Utrecht, 
De voorzitter, mr B. Staal 
De secretaris, drs. H.H. Sietsma 


